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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 6. února 2025 

Přítomno:  

Yasar Abu Ghosh, Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, Martin Heřmanský (on-line), Jan 
Horský (on-line), Marie Jiřičková, Lucie Kalabisová, Matěj Krofta (do 17:21), Selma Muhič 
Dizdarevič (do 17:05 a od 17:10), Štěpánka Navrátilová, Petr Pavlík, Jan Tuček (do 17:21), 
Jana Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová 
 

CELKEM PŘÍTOMNO: 13 

 

Omluveno: Arnošt Novák, Ondřej Schovanec 

CELKEM OMLUVENO: 2 

 

Nepřítomno:  

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

 

Hosté:  

Monika Baláž Picková, Kristina Anna Vyletová (on-line) 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2. Volba předsednictva AS FHS UK 

3. Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 12. prosince 2024 

(předkládá předsednictvo) 

4. Návrh na odchod FHS UK ze sociální sítě X 

 (předkládá senátor P. Pavlík) 

5. Vyjádření AS FHS UK k denunciační kampani proti Iniciativě za kritickou akademii 

 (předkládá senátor P. Pavlík) 

6. Různé 

 

 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání a na úvod poděkovala všem členům AS FHS UK, 

kteří v tomto volebním období již v AS FHS UK nepokračují, tedy V. Borisové, dosavadní 

místopředsedkyni T. Chavalkové Badurové, M. Kralertovi a M. Pražákové Seligové, za 

jejich práci pro senát a čas, který mu věnovali. Poděkovala též K. Horáčkové, která 

pořizovala zápisy ze zasedání, na čemž se již nebude moci podílet, a informovala o tom, že 

z tohoto zasedání pořídí zápis M. Baláž Picková. Posléze představila a srdečně přivítala 

nové senátory a senátorky, jmenovitě Y. Abu Ghoshe, M. Jiřičkovou, Š. Navrátilovou a O. 

Schovance.  

Studentský senátor M. Krofta poté oznámil, že vzhledem k nesplnění podmínek 

studia k zítřejšímu dni (tj. 7. 2. 2025) rezignuje na svou funkci senátora AS FHS UK. J. 

Wohlmuth Markupová poděkovala M. Kroftovi za jeho dosavadní práci pro AS FHS UK. 

J. Wohlmuth Markupová dále představila navržený program jednání a upřesnila, 

že se z osobních důvodů omluvila z účasti děkanka V. Sokolová, proto není zařazen 

obvyklý bod Informace děkanky. 

 

 

2) Volba předsednictva AS FHS UK 

Na úvod tohoto bodu J. Wohlmuth Markupová informovala přítomné, že již nemá v plánu 

obhajovat svůj mandát předsedkyně AS FHS UK, a poděkovala proto všem za dosavadní 

spolupráci jakož i vzácnou zkušenost. Následně navrhla ustavit komisi pro tajné 
hlasování.  
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CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 13 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      0   

 

USNESENÍ: AS FHS UK ustavuje dvoučlennou komisi pro tajné hlasování.  

 

Do komise pro tajné hlasování navrhla J. Wohlmuth Markupová sebe a P. Pavlíka. Oba s 

nominací souhlasili.  Následovala hlasování. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 13 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      0 

 

USNESENÍ:  AS FH UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení J. Wohlmuth 

Markupová a P. Pavlík. 

 

Komise se sešla a zvolila si svého předsedu, jímž se stal Petr Pavlík.  

 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo předsedovi komise pro tajné hlasování, který 

vyzval k podání návrhů na post předsedy/předsedkyně AS FHS UK. J. Wohlmuth 

Markupová navrhla L. Dobrovolnou Wladyniak, která nominaci přijala a nastínila svou 

představu vedení senátu. J. Horský navrhl J. Tučka, který nominaci odmítl. Následovala 

tajná volba v prostředí MS Forms.  

 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 12 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      1 

 

Na post místopředsedů/místopředsedkyň navrhl Jan Horský J. Tučka a K. Zamrazilová L. 

Kalabisovou. Nominovaní nominaci přijali.  Poté byla zahájena tajná volba v prostředí MS 

Forms. První hlasování se týkalo zvolení L. Kalabisové, druhé J. Tučka. 
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CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 12 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      1 

 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 12 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      1 

 
USNESENÍ:  Předsedkyní AS FHS UK byla zvolena L. M. Dobrovolná Wladyniak, 

místopředsedy AS FHS UK byli zvoleni L. Kalabisová a J. Tuček. 

 

 

L. M. Dobrovolná Wladyniak se poté ujala své předsednické funkce a začala vést zasedání. 

 

 

3) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 12. prosince 2024 
(předkládá předsednictvo) 
 
L. M. Dobrovolní Wladyniak představila návrh zápisu. Předsednictvo k němu předem ani 

na místě neobdrželo žádné připomínky, proto předsedkyně zahájila hlasování o schválení 

zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 12. prosince 2025. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 12 

PROTI:      0  

ZDRŽELO SE:      1  

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného 

dne 12. prosince 2024. 

 

4) Návrh na odchod FHS UK ze sociální sítě X 

(předkládá senátor P. Pavlík) 

L. M. Dobrovolná Wladyniak předala slovo předkladateli bodu P. Pavlíkovi. Ten 

přítomným sdělil, že sociální síť X se kvůli jejímu majiteli stává nevhodnou platformou 

pro působení fakulty. Dodal také, že rektorát univerzity se rozhodl ponechat rozhodnutí 
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o setrvání na jednotlivých fakultách. Kolegium děkanky se rozhodlo k opuštění této 

platformy. Bod byl tak zařazen pouze pro informaci. 

S. Muhič Dizdarevič projevila svůj nesouhlas s tímto krokem. Podle jejího názoru 

je chyba stahovat se z této platformy a ponechávat ji tak jako působiště kontroverzním 

osobám a institucím.  

 

 

5) Vyjádření AS FHS UK k denunciační kampani proti Iniciativě za kritickou 

akademii 

(předkládá senátor P. Pavlík) 

 

L. M. Dobrovolná Wladyniak otevřela bod a požádala P. Pavlíka o jeho uvedení. P. Pavlík 

představil Iniciativu za kritickou akademii a dodal, že tato byla napadnuta Ivo Cermanem 

působícím na Jihočeské univerzitě v Českých Budějovicích skrze Petici proti 

akademickému antisemitismu. Upozornil, že Akademický senát Filosofické fakulty UK 

přijal stanovisko ohrazující se proti těmto napadením a navrhuje tedy, aby takové 

stanovisko přijal také Akademický senát Fakulty humanitních studií UK. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak poděkovala P. Pavlíkovi a otevřela diskuzi. O slovo se 

přihlásil J. Horský. Sdělil, že ačkoli názorově souhlasí, myslí si, že přijetí usnesení pouze 

zvyšuje pozornost pro I. Cermana. Navrhuje proto zřízení petičního archu. Do diskuze se 

zapojil Y. Abu Ghosh. Uvedl, že akademici, kteří byli zmíněnou kampaní napadeni, se cítí 

ohroženi, jelikož petice iniciovaná I. Cermanem žádá zásah v organizacích, kde tito 

pracují. Pokládá proto za nutné, aby jim byla vyjádřena podpora skrze akademické senáty. 

Y. Abu Ghosh považuje usnesení za vhodný základ pro žádost zaměstnavatele I. Cermana 

k zakročení v této věci, jelikož je v rozporu s akademickými svobodami. Dodal, že I. 

Cerman byl Jihočeskou univerzitou v Českých Budějovicích již v minulosti na své 

nevhodné výroky upozorněn s tím, že v případě opakování bude univerzita nucena jednat. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak dále předala slovo J. Tučkovi, který vyjádřil souhlas 

s J. Horským. Podle jeho názoru I. Cerman nevystupuje za instituci, ale jedná jako 

soukromá osoba. Navrhuje proto, aby se poškození vydali cestou občansko-právního 

sporu. Za problematické kromě medializace považuje J. Tuček také to, že návrh na 

usnesení podává signatář Iniciativy za kritickou akademii. P. Pavlík reagoval na výtky J. 

Tučka s tím, že jde zejména o vyjádření podpory dotčeným osobám. Je podle něj potřeba 

na takové incidenty reagovat, jinak se budou opakovat. Y. Abu Ghosh dále doplnil, že návrh 

podávají hromadně všichni členové a členky Iniciativy za kritickou akademii z FHS UK, 

kteří se cítí ohroženi.  

J. Tuček se dotázal na vhodnost projednání celé věci etickou komisí domovské 

instituce I. Cermana. Y. Abu Ghosh vysvětlil, že I. Cerman již v minulosti u etické komise 

pro své výroky prošetřován byl, přesto ve svém konání dále pokračuje. Svým usnesením 

podle Y. Abu Ghoshe akademické senáty dávají signál etické komisi Jihočeské univerzity 

v Českých Budějovicích, aby opětovně zasáhla. Přímý podnět k této komisi smí podat 

pouze osoba působící v dané instituci. 

Do diskuze vstoupila S. Muhič Dizdarevič s návrhem, aby hlasování o usnesení 

proběhlo až na příštím zasedání. Dále se o slovo přihlásila M. Jiřičkové, která souhlasí 

s názorem, aby byla záležitost řešena občansko-právní cestou, zároveň ale míní, že AS FHS 

UK může dotčené kolegy a kolegyně podpořit formou usnesení. L. M. Dobrovolná 
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Wladyniak poté uzavřela diskuzi. Uvedla, že oba názorové proudy mají pravdu. Je podle 

ní ale potřeba v jistém okamžiku nastavit hranice a také vyjádřit podporu AS FF UK. 

 

− V 17:05 ze zasedání odešla S. Muhič Dizdarevič. Počet přítomných se snížil na 12.  

 

L. M. Dobrovolná Wladyniak přistoupila k hlasování o návrhu usnesení. 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 12 

Hlasování:  PRO:        9 

PROTI:       0  

ZDRŽELO SE:       3 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK se ohrazuje proti dehonestační kampani, vedené doc. Ivo 

Cermanem, proti Iniciativě za kritickou akademii. Ačkoli prohlášení 

Iniciativy jasně odmítá jakékoli projevy nenávisti a zcela explicitně se 

hlásí k obecným humanistickým hodnotám, jsou její signatáři a 

signatářky lživě obviňováni z antisemitismu, a to zejména 

prostřednictvím tzv. Petice proti akademickému antisemitismu. 

 

6) Různé 

- V 17:10 se na zasedání vrátila S. Muhič Dizdarevič. Počet přítomných se opětovně 

zvýšil na 13. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak představila nadcházející termíny zasedání AS FHS UK: 13. 3., 

10. 4., 15. 5., 12. 6. a předběžně také 11. 9. Přítomní a přítomné vzali uvedené termíny na 

vědomí. 

O slovo se přihlásil J. Horský a vznesl otázku nově zavedeného hodnocení 

zaměstnanců a zaměstnankyň na FHS UK. Podle J. Horského mají hodnocení 

zaměstnancům a zaměstnankyním pomáhat se kariérně rozvíjet, což se nyní neděje. 

Poukázal na kauzu kolegy, jíž se ujala Odborová organizace FHS UK. J. Horský dále podotkl, 

že je při hodnocení kladen důraz především na publikační činnost, což nepovažuje za 

správné. L. M. Dobrovolná Wladyniak upozornila, že zde není momentálně přítomen 

nikdo, kdo by se k dané kauze mohl vyjádřit. Navrhla, aby byla věc projednána na příštím 

zasedání, kam by zainteresované osoby pozvala. Svůj názor dále vyjádřila S. Muhič 

Dizdarevič, která považuje hodnocení ze strany fakulty za mocenský nástroj, který může 

být použit k trestání nepohodlných osob. Z tohoto důvodu je podle ní důležité, aby o něm 

AS FHS UK diskutoval. 

P. Pavlík tlumočil informace z rozšířeného kolegia děkanky, kde byl přítomen. 

Odborová organizace sdělila vedení fakulty, že uvedená forma hodnocení je nepřijatelná 

a přístup vedoucího katedry ke zmíněnému kolegovi byl za hranou. Kolegium děkanky 

s výtkami souhlasilo, uvedlo nicméně, že hodnocení je nastaveno rektorátem. Přesto se 
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pokusí zpětnou vazbu zapracovat. Podle P. Pavlíka současné forma hodnocení odporuje 

kariérnímu rozvoji a stává se pouze nástrojem trestání. P. Pavlík zastává názor, že vedoucí 

kateder uplatňují svou funkci svévolně a v mnohých případech nesprávně. Souhlasí také, 

aby bylo téma zvednuto znovu, až bude na zasedání přítomna také děkanka V. Sokolová. 

Do diskuze vstoupil J. Tuček. Sdělil, že byl přítomen jednáním o zavedení 

hodnocení v době, kdy působil jako fakultní proděkan. Podle něj byl rektorátem přijat 

trestající model. Za ideální systém hodnocení by považoval situaci, kdy je hodnocený 

zároveň také hodnotitelem.  

 

- V 17:21 ze zasedání odchází M. Krofta a J. Tuček. Počet přítomných se snížil na 11. 

 

J. Wohlmuth Markupová upozornila, že daná situace vedla k výpovědi garanta studijního 

programu, který je nyní ohrožen. Dotázala se, zda je již jasné, kdo bude novým garantem. 

J. Wohlmuth Markupová souhlasí, aby byla záležitost probrána na příštím zasedání AS 

FHS UK.  

L. M. Dobrovolná Wladyniak přislíbila pozvat na příští zasedání členy a členky dané 

hodnotící komise a také proděkanku pro vnitřní a vnější vztahy D. Bittnerovou. 

Doporučuje, aby se diskutovalo také o formě sdělení daného hodnocení, která byla 

problematická a necitlivá. J. Horský souhlasí a dodává, že zde podle něj chybí kompetence 

k prospěšnému zacházení s hodnocením, které čerpá inspiraci ze zahraničí. 

L. M. Dobrovolná Wladyniak na závěr požádala přítomné, aby se diskuze držela 

pouze procesu jako takového a nebyly zde zmiňovány informace týkající se kolegy, který 

není přítomen. P. Pavlík namítl, že je potřeba hovořit o konkrétním případu. L. M. 

Dobrovolná Wladyniak se proto rozhodla oslovit daného kolegu a zeptat se, jaká forma 

jednání je pro něj komfortní. Na základě jeho preference tomu přizpůsobí příští jednání. 

Tím L. M. Dobrovolná Wladyniak ukončila zasedání. Příští zasedání proběhne ve čtvrtek 

13. března 2025. 

 

 

Zapsala: Mgr. Monika Baláž Picková 

 

 

Přehled schválených usnesení: 

640. AS FHS UK se ohrazuje proti dehonestační kampani, vedené doc. Ivo Cermanem, 
proti Iniciativě za kritickou akademii. Ačkoli prohlášení Iniciativy jasně odmítá 
jakékoli projevy nenávisti a zcela explicitně se hlásí k obecným humanistickým 
hodnotám, jsou její signatáři a signatářky lživě obviňováni z antisemitismu, a to 
zejména prostřednictvím tzv. Petice proti akademickému antisemitismu. 

639. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 12. 
prosince 2024. 

638. Předsedkyní AS FHS UK byla zvolena L. M. Dobrovolná Wladyniak, místopředsedy 
AS FHS UK byli zvoleni L. Kalabisová a J. Tuček. 

637. AS FHS UK schvaluje komisi pro tajné hlasování ve složení J. Wohlmuth Markupová 
a P. Pavlík. 
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636. AS FHS UK ustavuje dvoučlennou komisi pro tajné hlasování. 

 

 

Za správnost: Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, M. A., Ph. D. 

                (předsedkyně AS FHS UK) 

 


